
 
 

Kronika 2024 

 

 

Leden 

 

• V pondělí 1. ledna bylo skoro zataženo, jen občas se na chvíli ukázalo sluníčko. Noční 

teplota +3 °C přes den + 6 °C. Žádná sněhová pokrývka.  

Po setmění byly, jako už každý rok odpáleny ohňostroje. Ve Věstoňovicích v 17,30 hod a 

v Beneticích v 18,00 hod a nabízen Novoroční svařák. 

 

• Ve středu 3. ledna zemřel po dlouhé a těžké nemoci pan František Vostal (Benetice 7) ve 

věku 87 roků. Rozloučení se konalo v sobotu 6. ledna od 11,00 hod v kostele sv. Marka 

v Beneticích a ostatky byly uloženy do rodinného hrobu na hřbitově v Beneticích. 

 

• Od neděle 7. ledna se začalo výrazně ochlazovat a z předchozích teplot nad nulou do 

pondělního rána klesla teplota na – 12 °C. I další dny byly výrazně mrazivé. V noci kolem – 

10 °C a přes den vystoupal teploměr na max 7°C. 

 

• V úterý 9. ledna postihlo rodinu Zedníčkovu z Rudíkova neštěstí, kdy jim požár zcela zničil 

nový dům v lokalitě Nade Vsí. Škoda je velkého rozsahu, dle zprávy HZS až 6 milionů. 

Obec Rudíkov ve snaze rodině pomoci zřídila transparentní účet, na který mohl každý 

postižené rodině přispět. Během necelých dvou týdnů se na účtu podařilo shromáždit více 

jak 2 miliony korun a další finanční pomoc stále přichází. Přispěli i někteří občané naší 

obce. 

 

• V sobotu 13. ledna pořádal Karel Krejčí již 10. ročník Benetického koštu domácí slivovice. 

Sešlo se devět účastníků, kteří hodnotili přinesené, pouze očíslované vzorky. Pořadí 

umístění není podstatné. Podstatné na tomto setkání je popovídat si na dané téma (nejenom), 

vyměnit si zkušenosti, prostě strávit příjemné odpoledne s přáteli. 

 

• V pondělí 22. ledna odpoledne se začalo oteplovat a přidal se i drobný déšť, který se na 

promrzlé zemi rychle měnil v silnou ledovku. Nejhorší situace je na Třebíčsku a Žďársku. 

Situace se večer ještě zhoršila. Kdo nutně nemusí, nevyjíždí ani nevychází. V Třebíči 

přestala jezdit i hromadná doprava. 

 

Únor 

 

• V sobotu 3. února pořádal místní sbor dobrovolných hasičů hasičský ples. K tanci i poslechu 

zahrála třebíčská hudební skupina Lazaret. Za dobu konání plesů ale byla nejnižší účast 92 

platících návštěvníků, což se odrazilo i ve výdělku. 

 



 

• Konec ledna a první polovina února je relativně teplé počasí. Noční teploty jen málokdy 

klesají pod nulu a denní teploty se pohybují mezi 5 až 10 °C. Většinu dní je zatažená nebo 

oblačná obloha. Občas se přežene dešťová přeháňka. Zatím nejteplejším dnem byla sobota 

10. února. V ten den na mnoha místech padly teplotní rekordy a u nás ukázal teploměr 11 °C 

nad nulou. 

Druhá polovina února byla ještě teplejší. Vůbec nepadal sníh a denní teploty dosahující 

15 °C nebyly výjimkou. I v noci se teploty pohybovaly v rozmezí 3 až 6 °C. Počasí většinou 

oblačné, občas zataženo a jen zřídka s dešťovými přeháňkami. Příroda se probouzí o několik 

týdnů dříve, než je obvyklé a zemědělci vyjíždějí do polí k přihnojování ozimů. 

 

Březen 

 

• V neděli 10. března se v kulturním domě v Beneticích konal dětský karneval. 

 

• První výraznější dešťové srážky letošního roku spadly od 11. března a za celý následující 

den. Mírný a vytrvalý déšť přinesl téměř 32 mm srážek. Půda nebyla zmrzlá a většina vody 

se vsákla do země. 

 

• Ve středu 13. března uspořádaly učitelky ZŠ den otevřených dveří. Zájemci tak mohli v době 

od 14 do 16 hodin nahlédnout do prostor školy a účastnit se programu, který učitelky s dětmi 

připravily. 

 

• V sobotu 23. března po poledni došlo k ochlazení. Teplota klesla asi o 6 °C. Přes Českou 

republiku se od západu přehnala studená fronta se smíšenými přeháňkami doprovázená 

silným větrem. Na půl hodiny došlo i k výpadku dodávek elektrického proudu. Několik dnů 

nato se noční teploty pohybovaly lehce pod bodem mrazu a denní zase mezi 4 – 6 °C nad 

nulou. 

 

• Letošní Velikonoce vyšly na 29. března až 1. dubna. Kromě toho, že panovalo převážně 

oblačné počasí a nadprůměrné teploty, denní světlo ovlivňoval vysoký obsah saharského 

prachu v ovzduší, který se nad Českou republiku začal dostávat již v noci z pátku 29. na 

sobotu a počasí ovlivňoval až do pondělí 1. dubna. Tento jev ovlivnil i předpovědi počasí, 

protože předpovědní modely s ním nepočítaly. Kromě toho se také v neděli 31. ve tři hodiny 

v noci vrátil čas o hodinu zpět a přešli jsme do režimu letního času. 

 

Duben 

 

• Úplná uzavírka silnice II/360 začala 1. dubna 2024 a je rozdělena do dvou etap. První část 

bude uzavřena od 1.4.2024 do 31.7.2024 a to od Rudíkova po odbočku na Nárameč, 

objízdná trasa pro auta do 3,5 t vede přes Hodov, Budišov a Nárameč, druhá část bude 

uzavřena od 1.8.2024 do 31.10.2024 a to od křižovatky na Nárameč až po odbočku na 

Trnavu, objízdná trasa povede Nárameč, Valdíkov, Hostákov. Objízdná trasa pro nákladní 

auta nad 3,5 t povede přes Velkou Bíteš a Náměšť nad Oslavou. Přestože přes Benetice 

oficiální objízdná trasa nevedla provoz se tu násobně zvýšil. Nejen osobní automobily ale i 

řidiči autobusů a nákladních aut si přes naši obec po celou dobu uzavírky krátili cestu. 

Dopravní nápor opadl až od 1. listopadu, kdy byl celý opravovaný úsek silnice mezi 



 

Rudíkovem a Trnavou znovu otevřen. 

 

• V pondělí 8. dubna zahájil Petr Vaněk starší výkopovými pracemi odvodnění prostoru nad 

domem č.p. 11. Po loňské pokládce vodovodní a elektrické přípojky pro zahrady Michala 

Valíka a Martina Hanáčka začala na povrch prosakovat voda. Zároveň byla před domem č.p. 

11 vodovodní přípojka napojena na vodovodní řád a hydrant sloužící na odkalování a 

odvzdušňování byl přeložen na konec prodloužené větve. Dosud prodloužení vodovodu 

nebylo připojeno, protože se čekalo na povolení. 

Téhož dne začali hasiči s výmalbou hospůdky u Rybníčka. Pro chodbu, místnost 

s kulečníkem a WC byla zvolena bílá barva. Hlavní místnost dostala barvu světle zelenou. 

Do prací se aktivně zapojil i nový majitel bytu č.p. 35 po Ladislavu Vlachovi a budoucí 

obyvatel Benetic malíř pokojů Zdeněk Lukavec. 

 

• V úterý 9. dubna dopoledne se na zdvojeném sloupu u vjezdu na Prahu usadili dva čápi. Asi 

po hodině vzlétli, zakroužili nad Beneticemi a odlétli. Možná hledali hnízdiště a dost možná, 

že na své cestě jenom odpočívali. 

Téhož dne odpoledne od 15.00 hod začalo ve škole druhé setkání seniorů. Po úvodní řeči 

paní starostky Jany Vostalové dostali zúčastnění malé občerstvení a prostor k vzájemnému 

popovídání si. V 17,00 hod vystoupily děti, které spolu s učitelkami připravili pro babičky a 

dědečky krátký program. Nápad k setkání i program se všem zúčastněným líbil. Přišlo 25 

seniorů. Zároveň ale ještě asi 15 seniorů, kteří by mohli přijít nedorazilo 

 

• V dubnu obdržela Jednotka sboru dobrovolných hasičů obce Benetice příspěvek Nadace 

AGROFERT na pořízení nového vybavení. Zakoupený materiál nahradí část poškozeného 

vybavení cisternové automobilové stříkačky, která byla po dopravní nehodě bezplatně 

převedena od HZS Kraje Vysočina na Obec Benetice. V současnosti členové jednotky 

provádějí svépomocí opravu vozidla. Celkové náklady na toto vybavení činily 72 453 Kč, z 

čehož nadace Agrofert přispěla částkou 50 000 Kč. Vybavení bylo dodáno firmou Požární 

bezpečnost s.r.o. Z prostředků byla zakoupena sada nastavovacích žebříků, kalové čerpadlo, 

proudnice turbo B75, zařízení pro tvorbu pěny a svítilny. 

 

• V noci na úterý 16. dubna se výrazně ochladilo. Denní teploty dosahovaly jen zřídka 10 °C a 

noční se pohybovaly kolem nuly. Bylo i několik dnů, kdy ráno teplota klesla na -2 až -3°C. 

Na některých místech ČR klesla teplota až na -6 °C a ovocnářům pomrzly květy stromů. 

Ovocnáři odhadují až 70% ztrát plánované úrody. 

16. dubna odpoledne namontovali hasiči ze západní strany přístřešku před hospodou fólie 

proti větru a dešti, což se už při dalších dvou chladných týdnech skvěle osvědčilo. 

 

• Ve čtvrtek 18. dubna ve škole proběhl zápis žáků pro školní rok 2024/2025. 

Jako každý rok se i letos žáci školy zapojili do akce Čistá vysočina. Posbírali odpadky podél 

silnice k Horním Vilémovicím. Počasí bylo výrazně aprílové a dost chladné. 

 

• V pondělí 22. dubna obsadili benetickou náves pouťové atrakce. Již dlouhá léta přijíždí se 

svými atrakcemi do Benetic Zdeňek Flaks z Bohušic u Jaroměřic nad Rokytnou. Letošní 

pouť připadla na víkend 27 a 28 dubna. 

V sobotu 27. dubna od 14 hodin sehráli tradiční fotbalový zápas ženatí se svobodnými 

s těsným výsledkem 14 / 15 pro svobodné. Od 17. hodin bylo na návsi Pouťové grilování. 

Počasí už bylo vlídnější než v předchozích dnech, bylo slunečno a teplota se vyšplhala 



 

k pěkným 17 °C, a tak se na návsi před hospůdkou sešlo hodně návštěvníků. V nabídce 

občerstvení byla douzovaná cigára, sekaná v housce i čerstvé uzené přímo z udírny a 

samozřejmě točené pivo a točená limonáda. Příjemnou atmosféru oživila i hudební skupina 

VOKKNO (Jiří Voda, Karel a Tomáš Kosielski a Tomáš Nováček). 

V neděli dopoledne opět zahrála živá hudba Toufaranka při mši v kostele a poté na návsi 

před hospodou. Odpoledne již patřilo spíš dětem, které přes pouťové atrakce přiměly rodiče 

víc sahat do peněženek.  

Počasí bylo opět slunečné a odpolední teplota dosáhla na příjemných 22°C.  

Ceník Atrakcí: Loď (velká houpačka) – 70 Kč; Skákací nafukovací hrad – 70 Kč; Malý 

kolotoč – 50 Kč; Vláček – 50 Kč; Kuličková herna – 40 Kč. 

 

• V úterý 30. dubna bylo opět slunečné ale již hodně větrné počasí. V nárazech dosahoval vítr 

až 70 km/hod. Od 18 hodin odpoledne byla na návsi připravená malá hranice s figurínou 

čarodějnice a také možnost opéct si špekáčky stranou na kovovém grilu. Špekáčky, točené 

pivo a točená limonáda byly pro přítomné zdarma. 

 

Květen 

 

• Také na státní svátek ve středu prvního května bylo slunečné a větrné počasí. Silný vítr se 

zvolna tišil během následujících několika dnů. Slunečného počasí využili zemědělci 

k posečení obilí určeného  

k senážování.  

 

• V rámci předvolební kampaně do senátu navštívila ve čtvrtek 2. května naši obec senátorka 

Hana Žáková. Společně s paní starostkou Janou Vostalovou prošli obec a podebatovali o 

potřebách a úskalích samospráv malých obcí.   

 

• V sobotu 4. května proběhla závěrečná utkání kulečníkového turnaje, který probíhal od 

poloviny března. Turnaje se zúčastnilo 16 hráčů. Vítězem letošního ročníku se stal po 

vcelku vyrovnaných utkáních Petr Vaněk. Druhé místo obsadil Radek Novotný a na třetím 

místě se umístil Josef Voda. 

 

• Úterý 7. května byl deštivý den. Od dopoledních hodin padal mírný déšť umožňující půdě 

nasát veškerou spadanou vláhu. Napršelo pěkných 20 mm. 

 

• 10. května dorazila k Zemi sluneční geomagnetická bouře. Několik dnů poté tak díky 

jasnému nebi byla i na našem území pozorovatelná polární záře. Ta je podle Českého 

hydrometeorologického ústavu nejsilnější od roku 2003.  

 

• V sobotu 11. května je brigáda vyklízení domu č. 16, který obec koupila od dědiců po úmrtí 

paní Anděly Vidlákové. Brigádníci z domu vynosili a roztřídili již nepotřebné věci. Železo 

hned nakládali na vůz a bude odvezeno no kovošrotu. Dřevěné části odvezli na hromadu ke 

koupališti a později budou spáleny. 

 

• V neděli 12. května dopoledne při mši se konala slavnost prvního svatého přijímání, 

k němuž přistoupilo 5 dětí. Antonie a Štěpán Houzarovi, Nela Novotná, Eliška Kosielská a 

Vilém Vostal. 

 



 

• Na zasedání obecního zastupitelstva 23. května bylo schváleno odstoupení od 

připravovaného dotačního titulu MMR „Rekonstrukce a přestavba veřejných budov“ Týkalo 

se to budovy základní školy. Důvodem se stala změna pravidel tzv. „za chodu“ ze strany 

ministerstva místního rozvoje. Tato změna výrazně navýšila finanční spoluúčast obce, což 

se pro obec ukázalo jako neakceptovatelné.  

 

• Letošní rok se konalo mistrovství světa v hokeji v ČR. Utkání probíhala v Praze a Ostravě, 

tak se jich zúčastnili i někteří naši občané. V sobotu 25. května se team Českých hokejistů 

výhrou nad Švédskem 7:3 probojoval do finále mistrovství světa. Druhým týmem v boji o 

zlato se stalo Švýcarsko, které přehrálo team Kanady. Team Českých hokejistů v neděli 26. 

května zvítězil nad Švýcarskem 2:0 a stal se tak po 14 létech mistrem světa. V pondělí 27. 

května proběhla na Staroměstském náměstí v Praze za velké účasti fanoušků mohutná 

oslava. 

 

Červen 

 

• Volby do Evropského parlamentu vyhlášené na 7. a 8. června nakonec ovládlo hnutí ANO. 

Podle výsledků, které před půlnocí 9. června zveřejnil Český statistický úřad, získalo 26,14 

procent hlasů. Druhá skončila koalice Spolu s 22,27 procenty. Třetí a čtvrtá příčka pak patří 

Přísaze a Motoristům sobě, respektive koalici Stačilo vedené komunisty. Účast byla 36,45 

procent, což je více, než se očekávalo.  

V Beneticích byla volební účast o něco vyšší než při volbách do Evropského parlamentu 

v roce 2019. To ze 148 voličů přišlo volit jen 43 a platných hlasů bylo 41. Tehdy byla účast 

jen 29 %. Nyní se ze 150 voličů zúčastnilo 57 a všechny hlasy byly platné. Účast se tedy 

zvedla na 38 %.  

Hnutí ANO získalo 16 hlasů, koalice SPOLU také 16 hlasů, koalice STAČILO, (KSČM, 

SD-SN, ČSNS + nestraníci) dostali 8 hlasů, Svobodní 7 hlasů, Starostové a osobnosti pro 

Evropu získali 6 hlasů, PŘÍSAHA a MOTORISTÉ dostali 2 hlasy, Sociální demokracie 1 

hlas a Liberální aliance nezávislých občanů také 1 hlas. 

 

• Od 13. června je uzavřena místní komunikace od transformátoru v objektech bývalého JZD 

kolem Vaňkovi stodoly (Starý kravín) až k horní části Vaňkova domu (č.p. 11). Důvod je 

položení elektrického kabelu k parcele č. 31/4 (stavební parcela Michala Vaňka) 

od koncového výstupu u Valíkovy zahrady a vytvoření propojení k transformátoru. Zároveň 

při těchto pracích byla zřízena nová el. přípojka i pro Vaňkovu stodolu. Do 30. června je 

proveden výkop, uložen kabel a výkop opět zahrnut. Zbývá ještě opravit asfaltový povrch 

vozovky před bývalými garážemi. 

 

• Počasí bylo během května i června poměrně teplé. Zvlášť v červnu bylo několik horkých 

dnů s teplotou přesahující 30 °C.  Naměřené teploty se ale nijak nevymykaly normálu 

ročního období. Oproti posledním rokům byly květen i červen poměrně bohaté na dešťové 

srážky a až na výjimky nebylo potřeba zalévat. 

 

 

 

 



 

Červenec 

 

• V pondělí 8. července jsou zahájeny přípravné práce pro stavbu rodinného domu Michala 

Vaňka. Skrývka ornice na vyměřené ploše. 

 

• 10. července odkryl Leoš Svoboda mini bagrem vodovodní přípojku ze studny z Vaňkovi 

louky u domu č. 16 a Jiří Pojer provedl odpojení a uzavření přívodu. Bagr pak ještě 

posloužil k vyhloubení jámy v parku u zastávky autobusu pro přemístění stožáru od 

hospody. Prací se zúčastnil Michal Valík, který si akce vzal na starost. 

 

• 11. července dosud nejteplejší den u nás. Teplota přesáhla 34 °C. Horký den ve večerních 

hodinách ukončila bouřka s prudším deštěm. Během hodiny spadlo 25 mm vody a vítr 

rozlomil několik stromů v okolí. U všech poškozených stromů ale byla pokročilá hniloba. 

 

• Ve středu 17. července se rodičům Monice a Jaroslavu Pártlovým narodila dcera Eva 

(Benetice 57) 

 

• V sobotu 20.7. v kulturním domě slavil svoje padesáté narozeniny starosta sboru 

dobrovolných hasičů Vlastimil Vostal. 

 

• 23. července členové SDH rozebrali kanalizační propadenou vpusť u autobusové zastávky a 

druhý den pomocí ocelové vložky, kterou připravil Karel Krejčí vpusť znovu vystavěli a 

zabetonovali. Zároveň v parčíku vybetonovali novou základnu pro vlajkový stožár, který se 

bude přemísťovat od bývalé hasičárny. Také opravili i vpusť ve „Zmoli“, i zde hrozilo 

propadení mříže. 

 

Srpen 

 

• Po třech týdnech horka a sucha konečně trochu zapršelo. V sobotu 17. srpna odpoledne při 

krátké bouřce spadlo 6 mm vody a hned druhý den večer napršelo dalších 5 milimetrů. Dál 

pokračovalo horké a suché počasí s teplotami 26 až 33°C. 

 

• 20. srpna zemřela nejstarší občanka paní Marie Cejpková ve věku požehnaných 95 let. 

Rozloučení bylo v sobotu 24. srpna v 11 hodin v kostele sv. Marka v Beneticích. Po zádušní 

mši byly ostatky uloženy do rodinného hrobu na místním hřbitově. 

 

• V sobotu 24. srpna si řekli své ano Josef Voda a Kristína Grünwaldová. Bydlí v domě Josefa 

Vody, Benetice 39. 

 

• V úterý 27.srpna navečer přemístili hasiči za pomocí techniky z Čechtína vlajkový stožár od 

hasičky na nové připravené stanoviště v parčíku u zastávky. Před usazením stožár nově 

natřeli šedou barvou. Při usazování stožáru došlo k částečnému uvolnění nového základu, a 

tak druhý den Vlastimil Vostal s Michalem Vaňkem místo okopali, strojově udusali a 

přidáním dalšího betonu základ zpevnili. 

 

• V sobotu 31. srpna se na návsi konalo rozloučení s prázdninami. Dětem připravili maminky 

odpolední program. Děti měly k dispozici také skákací hrad. Pro všechny byly pak 

připravovány speciality z grilu a samozřejmě tekuté občerstvení. To vše za hudebního 



 

doprovodu skupiny VOKKNO. 

 

 

Září 

 

• V sobotu 7. září v areálu v Horních Vilémovicích pořádal Radek Novotný každoroční 

nohejbalový turnaj. Soutěže se zúčastnilo 5 tříčlenných týmů. Vítězství vybojoval tým ve 

složení Zdeněk Krejčí, Radek Novotný a Zdeněk Doležal z Hodova. 

 

• O víkendu 7 a 8 září sundali Skoumalovi z domu č.7 střešní krytinu. Následující víkend už 

bagr rozebral zdivo a sutiny byly odvezeny na prozatímní skládku na pole u cesty do Dolů. 

Sutiny budou později recyklovány drcením a uloženy na skládce. 

 

• V pondělí 9. září, po téměř čtyřech týdnech úmorných veder často překračujících 33 °C se 

ochladilo a konečně trochu zapršelo. Při celodenním mírném dešti spadlo 13 mm vody. 

 

• Ve čtvrtek 12. září ráno nastalo dopředu ohlašované deštivé období, jako výsledek srážek 

dvou frontálních systémů nad oblastí střední Evropy a vytrvalých dešťů. Pršelo až do 

pondělí 16. Vytrvalé deště zasáhly většinu území Česka, všechny sousední země a také 

Chorvatsko a Rumunsko. 

V Česku během povodně dosáhlo 262 toků některého z povodňových stupňů. Stoletou vodu 

zaznamenalo 55 měřicích míst. Pět lidí zahynulo, osm lidí se pohřešuje.  

Nejvíce zasaženými povodími jednotlivých řek, byly ty které odvodňují severní a 

severozápadní oblast Jeseníků a Rychlebských hor, tj. povodí řek Bělé, Desné, Opavy, 

Opavice, Osoblahy a Vidnávky. Povodněmi byly zasaženy téměř všechny kraje ČR, k 

nejhůře postiženým patří Moravskoslezský a Olomoucký kraj. K nejrozsáhlejším rozlivům 

došlo v údolní nivě řeky Opavy od Krnova přes Opavu k soutoku s Odrou a na řece Odře 

samotné. Na mnoha místech museli být obyvatelé evakuováni. | 

U nás byl déšť sice vytrvalý ale jenom drobný o vydatnosti v průměru 2 až 3 mm za hodinu. 

Velké množství vody se tak stačilo vsáknout do půdy. Celkem jsem naměřil 136 mm spadlé 

vody. Řeka Jihlava v Třebíči dosáhla druhého povodňového stupně a řeka Oslava ve 

Velkém Meziříčí se k třetímu povodňovému stupni pouze přiblížila. V obou zmíněných 

městech byly na březích řek preventivně instalovány protipovodňové bariéry, které ale 

nakonec svoji úlohu plnit nemusely. Situaci stěžoval vítr, jehož prudké nárazy nejen že 

dostávaly vodu všude i pod přístřešky ale lámaly větve a vyvracely stromy. 

 

• Na sobotu 14. září byl plánován již IX. ročník, tradiční Běh kolem Javora. Pro nepřízeň 

počasí (vytrvalý déšť) ale byla tato akce nejdřív o týden odložena a později zrušena. 

 

• V pátek 20. a v sobotu 21. září se konaly krajské volby a první kolo voleb do třetiny senátu. 

V krajských volbách u nás získalo nejvíce hlasů hnutí ANO – 19, druhé bylo KDU-ČSL – 

10 a třetí byla Sociální demokracie s 9 hlasy. Ostatní strany získaly výrazně méně nebo 

žádný hlas. Celkem u nás kandidovalo 13 stran. 

Do senátu na Třebíčsku kandidovalo celkem 7 kandidátů. Zdeňek Ryšavý, starosta Okříšek 

za SOCDEM, profesor Jaroslav Turánek za Švýcarskou demokracii, novinář Petr Chňoupek 

za MZH, Ing. Drahoslav Ryba za ANO, MUDr Václav Lhotský za SPD, současná senátorka 

Hana Žáková za STAN a právník Luděk Růžička za Má vlast ČMS.  

Do druhého kola postoupili Hana Žáková a Drahoslav Ryba. 

https://cs.wikipedia.org/wiki/St%C5%99edn%C3%AD_Evropa
https://cs.wikipedia.org/wiki/Chorvatsko
https://cs.wikipedia.org/wiki/Rumunsko
https://cs.wikipedia.org/wiki/Stupe%C5%88_povod%C5%88ov%C3%A9_aktivity
https://cs.wikipedia.org/wiki/Jesen%C3%ADky
https://cs.wikipedia.org/wiki/Rychlebsk%C3%A9_hory
https://cs.wikipedia.org/wiki/B%C4%9Bl%C3%A1_(p%C5%99%C3%ADtok_Kladsk%C3%A9_Nisy)
https://cs.wikipedia.org/wiki/Desn%C3%A1_(p%C5%99%C3%ADtok_Moravy)
https://cs.wikipedia.org/wiki/Opava_(%C5%99eka)
https://cs.wikipedia.org/wiki/Opavice
https://cs.wikipedia.org/wiki/Osoblaha_(%C5%99eka)
https://cs.wikipedia.org/wiki/Vidn%C3%A1vka
https://cs.wikipedia.org/wiki/Moravskoslezsk%C3%BD_kraj
https://cs.wikipedia.org/wiki/Olomouck%C3%BD_kraj
https://cs.wikipedia.org/wiki/Opava_(%C5%99eka)
https://cs.wikipedia.org/wiki/Krnov
https://cs.wikipedia.org/wiki/Opava


 

Volební účast byla v Beneticích 40,4 %. Ze 151 voličů přišlo volit 61 a 58 hlasů bylo 

platných. 

Do druhého kola senátních voleb 27. a 28. září bylo v seznamu zapsaných již 152 voličů a 

41 z nich přišlo k urnám. Volební účast druhého kola tak byla o hodně nižší 26,8 %. Všech 

41 hlasů bylo platných. Hana Žáková obdržela 32 hlasů a Drahoslav Ryba 9. Celkově na 

Třebíčském obvodě získala v druhém kole Hana Žáková 56,22 % a obhájila tak post 

senátorky. Drahoslav Ryba získal 43,77 % 

 

• V pátek 27. září, ve věku 73 roků, zemřel bývalý předseda zemědělského družstva Svatoslav 

a současný majitel obchodu Haus Spezi Ing. Josef Prajsner. Rozloučení se konalo 7. října 

v evangelickém kostele ve Sněžném u Nového Města na Moravě. Ostatky jsou uloženy na 

tamním hřbitově. 

 

• 28. září pořádal Tomáš Nováček rybářské závody. Závodu v Beneticích se zúčastnilo 8 

soutěžících. Největší chycenou rybou byl kapr o délce 49 cm. Celkově bylo uloveno 24 ryb. 

Byly i raritní úlovky jako slunka 5,5 cm a hrouzek 7 cm. 

První 3 umístění nachytali;  

1. Karel Houzar 442,5 cm 

2. Štěpán Houzar 163 cm 

3. Vítězslav Herbrich 111 cm 

 

Říjen 

 

• Zájmová skupina Paprikáši pořádala v sobotu 5. října Chilli Ben Fest III. Původní místo 

konání v Beneticích před skleníkem u školy bylo kvůli nepřízni počasí přesunuto do areálu u 

hřiště v Horních Vilémovicích. Již před 14. hodinou odpolední se začali scházet účastníci 

výstavy zahrádkářských výpěstků. Právě vystavujících navzdory celodennímu drobnému 

dešti oproti dvěma předchozím rokům přibylo. Byly k vidění nejrůznější druhy pálivých 

papriček a výrobků z nich. Nechyběl ani přehled druhů pálivek seřazený od těch 

nejjemnějších až po opravdové ohňovky. Vítězství obou soutěží; O největší dýni a největší 

bramboru získaly sestry Milada a Veronika Vodovy z Věstoňovic. Vítězná dýně vážící 

obdivuhodných 52 kilogramů sklízela obdiv také ještě o týden později na Zahrádkářské 

výstavě v Třebíči. 

K dispozici bylo občerstvení v podobě klobásků (i těch tématicky ochucených      ) Chilli 

con carne a samozřejmě i občerstvení v tekutém provedení. I když samotných návštěvníků 

oproti minulému roku dorazilo méně, hlavně kvůli počasí a asi také z důvodu nutné změny 

místa konání, dá se říct, že se akce vydařila. Je prostě podzim a k podzimu chladné a deštivé 

dny patří. 

Samotný hornovilémovský kulturní a sportovní areál se této události zhostil velmi dobře. 

Střecha nad hlavou a lavice se stoly pro hodně lidí, zázemí pro přípravu občerstvení a vše 

potřebné spojené s účastí většího počtu návštěvníků si zaslouží palec nahoru. 

 

• Na čtvrtek 10. října svolala starostka Jana Vostalová brigádu na vyklizení půdy Vidlákova 

domu č. 16. U svozové firmy ESKO byl domluven kontejner a také objemový vůz na slámu. 

V sobotu 12. října přípravné práce na demolici domu pokračovaly sundáním střešní krytiny, 

vazby a stržením štítů. Brigády se účastnilo asi 15 občanů. Poslední fázi demolice už 

strojově provede firma. 

 



 

• Rybářské závody ve Věstoňovicích pořádal Radek Novotný a konaly se v neděli 13. října. 

Zúčastnilo se 9 soutěžících. První se umístil domácí závodník Karel Voda, jehož úlovky 

daly celkem 360 cm. Druhý Marek Houzar s 327 cm a třetí Vítězslav Herbrich s 207 cm. 

 

• V pondělí 14. října provedli pracovníci krajské správy a údržby silnic na 3 místech hlavní 

silnice uvnitř obce sondy podloží. Je to přípravná práce na generální opravu a vybudování 

nového povrchu vozovky. 

 

• V polovině října začali pracovníci firmy Sofistav opravovat fasádu na staré budově 

kulturního domu. Oprava se týkala bočních stran, protože průčelí a vchod bylo opraveno již 

v roce 2023. Byly vyměněny také dveře do sklepa. 

 

• Hasiči z Benetic pořádali v sobotu 26. října zájezd do vinného sklípku v Němčičkách. 

Návštěvu vinného sklípku předcházely – návštěva Archeoparku Věstonice, oběd v Lednici, 

přejezd lodí od Minaretu k Zámku, prohlídka reprezentačních sálů zámku s možností 

návštěvy Grottu -Umělé barokní krápníkové jeskyně ve sklepení zámku, technické zázemí 

(kotle, ohřev vody, elektrorozvodna), výstava „Příběh amonit“ (ukazuje život 

v prehistorických mořích prostřednictvím vystavených zkamenělin), nebo zámecký skleník 

či jen procházka městem. Vinný sklípek nabídl ochutnávku vín s jejich neomezenou 

konzumací a k tomu zabíjačkové mísy a další pochutiny. Od 19.30 hod do 23.00 hod zahrála 

cimbálová muzika. Odjezd domů po půlnoci. 

 

Listopad 

 

• Podzimní počasí bylo doposud spíše teplejší s více slunečnými dny. Denní teploty se 

pohybovaly většinou mezi 15 a 20 stupni a ranní mrazíky, kdy se ojínila tráva a řidiči 

museli před výjezdem oškrábat skla byly opravdu jen výjimečně. 

První sněhový poprašek spadl ráno 12. listopadu ale po několika hodinách zase zmizel. 

Zem ještě není zmrzlá a teploty se stále drží spíše nad nulou. 

 

• V sobotu 16. listopadu pořádal Karel Houzar soutěž ve stolním fotbálku. Soutěže se 

zúčastnilo sedm dvojic. Na prvním místě se umístila dvojice Radek Novotný a Libor Žák. 

 

• Další sníh, už asi 2 cm spadl do rána ze středy na čtvrtek 21. listopadu a na silnice vyjely už 

i sypače. Teplota se držela lehce pod nulou i přes den. Sníh ale vydržel jen několik dnů. 

 

• V sobotu 23. listopadu od 18 hodin se konala v kulturním domě výroční členská schůze 

sboru dobrovolných hasičů.  

 

 

Prosinec 

 

• V neděli 1. prosince rozsvěcení od 17 hodin Vánočního stromu. Školní děti zarecitovaly 

několik básní a za kytarového doprovodu Tomáše Nováčka i zazpívaly několik koled. Po té 

Božek Krejčí strom rozsvítil. Vánoční strom je letos opravdu moc pěkně nasvícený. Na 

zahřátí byl opět připraven horký punč, pro děti samozřejmě bez alkoholu. 

 



 

• V pátek 7. prosince ráno napadlo asi 8 cm sněhu a Jan Vostal vyjel s traktorem a radlicí 

prohrnout místní komunikace. Již odpoledne ale teploměr ukázal 5 °C nad nulou a sníh se 

rychle měnil v břečku. 

 

• Ve středu 11. prosince začali pracovníci firmy Sofistav z Rudíkova s demolicí zdiva domu 

č. 16. Bagr rozebíral a nakládal zdivo na tatru, která odvážela suť na prozatímní skládku 

k budoucímu drcení. Místo prozatímní skládky bylo určeno na poli u cesty do Dolů. Na 

drcení tam čekají už sutiny z domu č. 7. Ostatní materiály, jako dřevo a železo ukládali 

pracovníci do přistavených kontejnerů. S drcením se začalo 18. prosince a celkem rychle to 

ubývalo. Bagrista velkou lžící nakládal sutiny do drtičky a zároveň z kabiny bagru pomocí 

dálkového ovládání manipuloval s drtičkou vybavenou vlastním pojezdem. Nadrcený 

recyklát bude použit k vysprávce polních a lesních cest. 

Ve stejné době se v našem okolí pohybovala i skupina silničářů s technikou. Likvidovali 

věkem a počasím sešlé ovocné stromy podél silnic. 

 

• Ještě v neděli ráno 15. prosince připadlo trochu sněhu a teplota byla mírně pod nulou. 

Odpoledne již ale teploměr ukazoval 4 stupně nad nulou a sníh začal opět rychle mizet. Na 

druhý den již teploměr vyšplhal na plus 6 stupňů a do večera zůstaly 

z několikacentimetrové sněhové pokrývky pouhé zbytky ve struhách u silnic a někde pod 

mezemi. 

 

• Ve středu 17. prosince se u kontejnerového hnízda na návsi objevil i kontejner na sběr 

textilu. Je určen nejen pro sběr použitého oblečení ale také bot a ostatního textilu. Zároveň 

byl přistaven jeden kontejner na ukládání papíru a jeden kontejner na plasty také u budovy 

obecního úřadu.  

 

 

Hospodaření v lese v letošním roce spočívalo hlavně v ochraně kultur proti buřeni a okusu 

zvěří. V současnosti ošetřená plocha je 30 ha. Velké škody na nové výsadbě působí pozdní 

jarní mrazy. 

V příštích létech je naplánováno dolesňování holin a důraz bude na ochranu již založených 

kultur. 

 

Číselný přehled hospodaření; 

tržby za dříví 145 212,- Kč 

dotace  1 083 645,- Kč 

náklady  1 136 554,- Kč 

čistý příjem 92 303,- Kč 

 

 

Oprava hasičské Tatry. Během celého roku pokračovali dobrovolníci na opravě cisternové 

automobilové stříkačky v dílně u Vostalů. Proběhla oprava nástavby, byly dokoupeny a 

nainstalovány poškozené části cisterny. Kabina vozidla musela být kompletně vyměněna. 

Jednotlivci, převážně členové jednotky, strávili na Tatře bezplatně hodiny svého času. Nejvíce 

času zabrala repase kabiny a nástřik, které provedl Martin Kosielský. Dále se u vozidla 

nejčastěji střídali Jan Vostal, Michal a Petr Vaňkovi a Mirek Vostal. V prosinci se podařilo s 

vozidlem již vyjet ven, ale je potřeba ještě dodělat kabeláž a zapojení hasičského vybavení. 

Doufáme, že se to podaří začátkem roku 2025, aby cisterna mohla co nejdříve sloužit našim 

občanům i lidem z okolí. 



 

Zastupitelstvo obce se v letošním roce sešlo 7x 

 

 

Noví občánci 

Eva Pártlová  17. 7. 2025  Benetice 57 

 

 

Významné výročí v roce 2024 oslavili  

Jan Bukovský  80 roků Benetice 9 

Karel Voda  80 roků Věstoňovice 3 

Libuše Petzová  80 roků  Benetice 42 

Božena Novotná  75 roků Věstoňovice 1 

Anna Večeřová  75 roků Benetice 41 

Marie Doležalová 70 roků Benetice 37 

Jana Nováčková  70 roků Benetice 34 

Josef Cejpek  70 roků Benetice 36 

Jiřina Rozkydálková 70 roků Benetice 28 

Věra Vlachová  65 roků Benetice 51 

Marie Procházková 60 roků Věstoňovice 13 

Miroslav Procházka  60 roků Věstoňovice 13 

 

Nejstarší občankou je paní Božena Čapková, Benetice 29, která oslavila 89. narozeniny 

 

Opustili nás 

František Vostal ve věku nedožitých 88 roků Benetice 7 

Marie Cejpková ve věku 95 roků Benetice 36 

 

Počet obyvatel k 1. prosinci 2024 - Benetice 143, Věstoňovice 53. Dohromady má obec 

Benetice 196 obyvatel. (za posledních 5 roků přibylo 5 obyvatel)  

 

Ještě je také potřeba poznamenat, že od roku 2017 místo mne přepisuje text zápisů z tištěné 

formy do knihy moje sestra Ludmila Krejčová, které tímto moc děkuji. 

 

          zapsal kronikář Jiří Vlach 

 


